
 
 
 

  
 

AJUNTAMENT DE MONTUÏRI 
( B A L E A R S )  

ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINARIA DE L’AJUNTAMEN T PLE 
CELEBRADA EL DIA 2 DE FEBRER DE 2012. 
ACTA 01/12. 
 
 

A Montuïri, essent el dos de febrer de dos mil dotze, essent les 20:00 hores, es 
reuneix a la Casa de la Vila l’Ajuntament ple, en primera convocatòria, a l'objecte de 
celebrar sessió ordinària, sota la presidència del Sr. Batle D. Jaume Bauza Mayol, 
assistit pels Srs. regidors Rafael Miralles Rossiñol, Magdalena Fornés Gomila, María 
Elena  Jaume Sastre, Catalina Mª Ribes Nicolau i Gabriel Nicolau Sastre pel grup 
municipal P.P ; Joan Verger Rossoñol, Gabriel Pocoví Ferrando i María teresa Martinez 
Marcus pel grup municipal PSM, Guillem Mas Miralles i Margalida Munar Garau pel 
grup municipal del PSOE.. 

 
Excusa la seva absència :  
 
Actua de Secretari el que ho es de la Corporació, Sr. José Ramón Sicre Vidal. 

 
Declarat l’acte obert pel Sr. Batle i comprovat pel  Secretari el quòrum 

d’assistència necessària perquè pugui ser iniciada, es passa a debatre el primer punt de 
l’ordre del dia. 
  

1.- LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR.- 
 
 Conformement amb el disposat a  l’article 91 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF), el Sr. Batle (PP) inicia la 
sessió demanant si qualque membre dels assistents ha de fer cap observació a l’acta de 
la sessió anterior de març, aprovant-se  per unanimitat. 
 
 

2.-COMUNICACIONS DE LA BATLIA .- 
 

Pel Sr. Batle es passa a informar de les qüestions que es relacionen seguidament,  
donant-se el plenari per assabentat : 

 
 Sobre la memòria 2010 de l’agrupació de voluntaris de protecció civil de 
Montuïri. 
 
 Sobre l’informe anual de seguiment de l’agenda local 21. 
 
 Sobre la prorroga del conveni amb el consorci de transport per el finançament 
del servei de viatgers al transport públic regular. 
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 Sobre el full informatiu de l’escola. 
 
 De la reunió amb el SOIB de dia 16 de desembre de 2011. 
 
 Sobre l’agraïment del IES Manacor per haver tingut en practiques un alumne 
seu. 
 
  

3. APROVACIÓ CONVENI NATURA PARK .-  
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a 

terme les següents intervencions : 
 
El Sr. Guillem Mas, grup PSOE, anuncia que votaran a favor, però com ja va 

manifestar en la comissió informativa, troba que es perjudica a les persones que 
compleixen amb la normativa xipant els animals, per la qual cosa proposa el sol·licitar a 
la Conselleria d'Agricultura un major control sobre els cans sense xip. 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per unanimitat, amb el següent contingut : 
 
Vist el conveni de col·laboració amb la fundació Natura Park per el tractament 

dels animals domèstics abandonats, i trobant que el mateix és beneficiós pels interessos 
d’aquesta corporació i dels habitants del terme de Montuïri, prèvia les modificacions 
que es diran a continuació, l’ajuntament en ple l’adopta per unanimitat el següent 
ACORD : 

 
 1.  Aprovar el conveni referit amb la modificació de la clàusula 4ª que 

queda redactada en la següent forma : 
 
 Quarta. Vigència del contracte 
 
 Tots els serveis objecte d’aquest conveni de col·laboració tindran una 

vigència de dos ( 2 ) anys, a partir de la data de la seva signatura. 
 
 Si cap de les dues parts comunica per escrit l’altra amb sis mesos 

d’antelació a la finalització del conveni la intenció de resoldre la relació, aqueixa es 
prorrogarà de manera automàtica per períodes d’ 1 any. 
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2. Facultar al Sr. Batle D. Jaume Bauzà Mayol per a la signatura del conveni i de 
quants documents siguin necessaris per a l’execució del present acord.  
 
 3. Notificar aquest acord a la fundació Natura Park. 

 
 

4.- APROVACIÓ INICIAL CATÀLEG DE PATRIMONI I LA SEV A 
ADEQÜACIÓ AL PTM  .- 
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt. 
 

Finalitzada la seva explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duguem-se 
a terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat dels 
presents, amb el següent contingut : 

 
Havent-se subsanat les deficiències establertes pel departament de cultura i 

Patrimoni del Consell de Mallorca, inclosa l’adaptació al contingut del Pla Territorial 
Parcial de Mallorca. 

 
Vist l’informe favorable al contingut del catàleg emès pel serveis tècnics del 

mateix departament, resta la seva tramitació administrativa per a la seva aprovació i 
adaptació al PTM. 
 
 Per tot l’exposat, l’ajuntament en Ple adoptaper unanimitat el següent acord : 
 
 1er. Aprovar inicialment l’elaboració i adaptació al Pla Territorial de Mallorca 
del Catàleg de Patrimoni de Montuïri. 
 
 2º. Sotmetre el catàleg a informació pública mitjançant anunci que s'inserirà en 
el BOIB i en la pagina web de l'ajuntament, durant el termini d'un mes comptat a partir 
del següent al de la seva publicació al BOIB. 
 
  3º. Posar, durant aquest termini,  a la disposició dels interessats l’expedient 
administratiu tramitat a aquest efecte perquè pugui ser examinat en les oficines 
municipals de Dilluns a Divendres de 9:00 a 14:00 hores i presentar aquelles 
al·legacions que considerin convenients.  
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5.-  MOCIÓ GRUPS PSM I PSOE CATALÀ PER L’ACCÉS A LA  
FUNCIÓ PÚBLICA  .-  
 

El Sr. Joan Verger, portaveu del grup municipal PSM, llegeix la moció que es 
transcriu a continuació. 

 
MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPALS PSM I PSOE AL PLE 
DE L’AJUNTAMENT DE MONTUÏRI 
 
D’acord amb l’article 87 de la llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i del règim 
local de les Illes Balears, els Grups Municipals PSM I PSOE presenten al Ple de 
l’Ajuntament de MONTUÏRI la següent moció. 
 
ASSUMPTE: Català requisit d’accés a la funció pública. 
 
Després del període d’audiència prèvia establert el passat estiu, i atenent les 
modificacions introduïdes per les propostes rebudes, el Govern de les Illes Balears ha 
obert novament un període d’audiència de la ciutadania per a la presentació 
d’al.legacions a l’esborrany d’Avantprojecte de llei de modificació de  la llei 3/2007, de 
27 de març, de la funció pública de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, amb el 
principal objectiu de suprimir com a requisit d’accés a la funció pública el coneixement 
de la llengua catalana. 
 
L’article 14 de l’Estatut preveu com a drets dels ciutadans els “d’accedir a la funció 
pública en condicions d’igualtat i segons els principis constitucionals de mèrit i 
capacitat” i el de “dirigir-se a l’Administració de la Comunitat Autònoma en qualsevol 
de les seves dues llengües oficials i a rebre resposta en la mateixa llengua utilitzada”. 
 
Els articles 54 i 56 de la llei estatal 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut bàsic de l’Empleat 
Públic, fan èmfasi en l’obligació de l’empleat públic de conèixer les llengües oficials, i 
en l’obligació de l’Administració d’atendre al ciutadà en la llengua oficial en que ho 
sol.liciti. En concret, l’article 56 disposa que “les Administracions Públiques, en l’àmbit 
de les seves competències, hauran de preveure la selecció d’empleats públics 
degudament capacitats per cobrir els llocs de treball a les Comunitats Autònomes que 
gaudeixin de dues llengües oficials”. 
 
És evident que exigir com a requisit d’accés la capacitat d’estar en disposició d’atendre 
els ciutadans que s’expressen en català és la única manera, la més senzilla, raonable i 
econòmica, de garantir que tothom pugui ser atès en la llengua oficial que desitgi, i que, 
en cas contrari, s’ocasionarà al ciutadà una greu pertorbació al seu dret a utilitzar el 
català amb plena normalitat quan es relaciona amb  l’Administració. 
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Així doncs, l’avantprojecte no s’ajusta a la normativa d’ordre superior, per jerarquia i 
per competència, i suposa una passa enrere en la garantia de la igualtat dels ciutadans 
davant la  llei en matèria lingüística, no protegeix el tracte comú dels ciutadans davant 
l’Administració pública, ni la creació de les condicions que permetin arribar a la igualtat 
plena de les dues llengües quant a drets lingüístics, així com a la normalització 
progressiva de la llengua catalana. De fet, la proposta suposa un escarni a l’oficialitat de 
la llengua catalana a les illes Balears, una regressió en el tractament de la llengua 
pròpia, i les persones que la parlen, sense precedents des de la democràcia i l’aprovació 
de l’Estatut d’Autonomia i romp el consens en matèria de política lingüística que queda 
reflectit en la llei de normalització lingüística aprovada per unanimitat l’any 1986. 
 
Sens dubte, però, el més sorprenent d’aquest Avantprojecte és que inclogui dues 
disposicions finals per modificar, al seu torn, dues lleis més: la Llei 3/1986, de 19 
d’abril, de normalització lingüística; i la Llei 3/2003, de 26 de març, de règim jurídic 
d’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. Aquestes 
modificacions pretenen deixar sense efecte el règim de la llengua catalana com a 
llengua pròpia de totes les administracions públiques de les Illes Balears, en tots els 
nivells (autonòmic, insular, municipal) tot atorgant-les potestat reglamentària per a 
regular l’ús de la llengua a l’àmbit de la seva competència. 
 
Ara bé, com que el contingut de l’Avantprojecte atempta contra la potestat de les 
diferents administracions que ja han regulat legítimament l’ús intern de la llengua 
catalana i que ara tindrien una doble legislació sobre aquest tema, això no soluciona 
modificant la Llei de normalització lingüística mitjançant la disposició final primera, 
que deixa sense contingut tot l’article 9 de la Llei i modifica l’apartat 1 de l’article 6 en 
el sentit que el català deixa de ser la llengua pròpia de la Comunitat Autònoma (i de 
totes les seves administracions autonòmica, insular i local) i estableix que les llengües 
del govern, del parlament, dels consells i de les corporacions locals són la catalana i la 
castellana, com a llengües cooficials, en pla d’igualtat. Aquestes modificacions tanquen 
la porta a tota reglamentació pel que fa a l’ús de les llengües oficials que vulgui fer 
qualsevol administració de les Illes Balears, el que pot suposar una greu vulneració de 
l’autonomia local reconeguda i garantida per l’article 140 de la Constitució. 
 
A més, la perversió d’aquest avantprojecte arriba a l’extrem de modificar aspectes de la 
Llei de normalització lingüística que no tenen res a veure amb la funció pública; com 
ara l’article 14, relatiu als topònims de les Illes Balears, o l’article 33, que fa referència 
a l’ús de les llengües oficials en les activitats de la vida social; modificacions que 
suposen un menyspreu total al concepte de llengua pròpia del territori. 
 
En definitiva, amb aquest avantprojecte es trenca el consens que hi ha hagut fins ara a 
les nostres Illes en aquest tema, ja que tant la Llei 3/2007 que ara es vol modificar, com 
els decrets 100/1990 o 114/2008, que es deroguen, han estat aprovats per governs de 
diferent ideologia política, la primera pel govern de Jaume Matas i els altres pels 



 
 
 

  
 

AJUNTAMENT DE MONTUÏRI 
( B A L E A R S )  

governs de Gabriel Cañellas i Francesc Antich respectivament. La qual cosa demostrava 
la voluntat de no fer de la llengua catalana una qüestió política, sinó de convertir-la en 
l’element cohesionador de la societat de les Illes Balears, un dels objectius recollits en 
l’exposició de motius de la Llei de normalització lingüística, aprovada també durant el 
govern presidit per Gabriel Cañellas. 
 
Si aquesta proposta es converteix en Llei, les Illes Balears passaran a ser l’únic lloc del 
món en que no s’exigeix als funcionaris el coneixement de la llengua oficial i pròpia del 
país. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Montuïri adopta els següents: 
 
ACORDS 
 
Primer.- L’Ajuntament de Montuïri considera imprescindible que el coneixement del 
català sigui un requisit per accedir a l’Administració autonòmica de les Illes Balears. 
 
Segon.- L’Ajuntament de Montuïri insta al Govern de les Illes Balears a retirar 
l’Avantprojecte de Llei de  modificació de la Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció 
pública de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears que pretén eliminar el requisit de 
coneixement del català per accedir a l’Administració Autonòmica. 
 
Tercer.- L’Ajuntament de Montuïri insta al Govern de les Illes Balears a promoure les 
mesures necessàries per restablir el català en el lloc que li correspon com a llengua 
pròpia de les Illes Balears i a garantir que tota la població la conegui i sigui considerada 
com un dels elements identificadors de la nostra societat. 
 
Quart.- Es comunicarà l’adopció d’aquests acords al  Govern de les Illes Balears, al 
Parlament de les Illes Balears i als diferents grups parlamentaris. 
 
Cinquè.- L’Ajuntament de Montuïri es compromet a mantenir com a requisit el 
coneixement de la llengua catalana per accedir a l’administració municipal. 

 
 
Finalitzada la seva lectura, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a 

terme les següents intervencions : 
 
El Sr. Batle  manifesta que aquesta moció s'hauria d'haver presentat en el termini 

existent per a la presentació d'al·legacions a la llei i davant l'organisme competent. A 
més d'això, el programa del seu partit per a les eleccions locals passades establia 
clarament com seria la política en el tema lingüístic, per la qual cosa el seu grup votarà 
en contra, edemes de no trobar-la practica i per que no vol entrar en una polèmica sobre 
la llengua quan la postura del seu partit queda reflectida al programa electoral. 
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El Sr. Joan Verger, manifesta que no va haver-hi cap plenari en el termini 
d'al·legacions i que no és una moció contra el P.P sinó una el sol·licitar una postura de 
l'ajuntament en ple, afegint que la llengua no és patrimoni de cap partit polític, sinó de 
tots els mallorquins. 

 
El Sr. Guillem Mas, assenyala que pensava trobar-se el Bauzà de Montuïri i no 

al de Palma. Afegeix que la moció reflecteix clarament el contingut del programa 
electoral de P.P i pregunta al Sr. Batle si l'ajuntament complirà l'establert al punt 5º de 
la moció. Contestant el Sr. Batle que l'ajuntament està obligat a actuar d'acord amb el 
contingut de la llei. 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent rebutjat per 6 vots en contra (P.P), i 5 a favor, quedant 
d’aquesta manera rebutjada la moció per majoria absoluta legal. 

 
 

6.- PRECS I PREGUNTES .-  
 

Conforme al previst a l’article 82.4 del ROF per a les sessions ordinàries, es 
passa a continuació al torn de precs i preguntes, i se’n fan les que a continuació 
s’assenyalen: 
 

SR. JOAN VERGER  (PSM): 
 
1. Sol·licita la instal·lació d'un mirall en la cantonada dels carrers Vandrell i 

Palma. 
 
2. Proposa la creació d'un consell municipal de la salut. Contestant el Sr. Batle 

que s'estudiarà. 
 
3. Demana si les subvencions a les entitats de Montuïri s'han pagat, contestant el 

Sr. Secretari que falten algunes encara per cobrar. 
 
 SR. GUILLEM MAS  (PSOE) :  
 

1. Demana si s'han reduït les freqüències de l’ autobús de línea, contestant el Sr. 
Batle que s'ha reduït en una freqüència. 

 
 2. Va sol·licitar fa mesos que s'esbrinés si la nau existent amb embarcacions 

gaudia de la corresponent llicència d'activitats. Contesta el Sr. Batle  que no s'ha 
esbrinat, però que es farà. 
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 3. Es va sol·licitar i es va pintar una línea d'estacionament prohibit davant Ca 
Ses Monges, però ara això ha estret la calçada produint això problemes de transit. 

 
Conclòs el torn, pren la paraula el Sr. Batle per agrair a tots els organitzadors i 

col·laboradors en la fira de sa Perdiu, festa dels Reis i a la comissió de la Bona Pau pels 
actes commemoratius de la revista, així com al seu director, agraint aquest, que es 
trobava entre el públic, la col·laboració de l'ajuntament.  

 
 
I no havent altres temes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20:34 hores del dia 

abans assenyalat,  de lo que jo com a Secretari extenc la present acta i donc fe. 
 
 
 
EL BATLE-PRESIDENT,                         EL SECRETÀRI-INTERVENTOR  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    Jaume Bauza Mayol                                        José Ramón Sicre Vidal 


